
PROTOKÓ Ł NrIII/2018 
z sesji Rady Gminy Świdwin 

odbytej w dniu 28 grudnia 2018 r. 

III/2018 Sesja Rady Gminy Świdwin odbyła się  w Sali posiedzeń  Urzędu Miasta i Urzędu 
Gminy Swidwin. 

Godzina rozpoczęcia - 10.00 
Godzina zakończenia - 13.10 

Stan radnych.....................................15 
Obecnych na sesji 	 13 

Lista obecno ści stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protoko łu. 

Ad.!. OTWARCIE SESJI I STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorz ądzie gminnym o 
godz. 10.00 otwarcia 111/20 18 Sesji Rady Gminy Swidwin dokona ła Przewodnicząca Rady - 
Pani Anna Olejniczak. 
Przewodnicząca Rady Gminy Swidwin powitała radnych, so łtysów oraz zaproszonych go ści: 

- Pana Kazimierza Lechockiego - Wójta Gminy Świdwin 
- Panią  Halinę  Czajkowską  - Sekretarz Gminy Swidwin 
- Panią  Renatę  Kamińską  - Skarbnik Gminy Swidwin 
- Pana Sebastiana Basiejko - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie; Kierownika Ref. O światy, 

Kultury, Sportu i Zdrowia UG Swidwin 
- Pana Rafała Terleckiego - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie; Prezesa Gminnego Zak ładu 

Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Swidwinie 
- Panią  Jolantę  Jabłońską-Wojciul - Prezes Mi ędzygminnego Przedsi ębiorstwa Gospodarki 

Odpadami Sp. z o.o. w Wardyniu Górnym 
- Panią  Barbarę  Felską  - Kierownik Gminnego O środka Pomocy Spo łecznej w Swidwinie 

Na podstawie listy obecno ści Przewodnicząca Rady stwierdzi ła prawomocno ść  obrad. 

Nieobecni radni: Marcin Serafin, Agnieszka To/carska. 

Ad. 2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że protokół  z sesji 
Nr II/2018 z dnia 26.11.2018 r. wy łożony był  do wglądu w Biurze Rady i do momentu 
rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne uwagi do protoko łu. 
Radni w głosowaniu jawnym przyj ęli protokół  jednogło śnie, stosunkiem głosów „za" - 13. 

Ad. 3. PRZYJĘCIE WNIOSKÓW DO PORZĄDKU OBRAD 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że porządek obrad podany by ł  w 
zaproszeniach na Sesj ę . Radni nie wnieśli uwag do zaproponowanego porządku obrad. Wobec 
braku uwag Przewodnicz ąca stwierdzi ła, że porządek obrad jest porządkiem obowiązuj ącym. 



Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie protoko łu z ostatniej sesji. 
3. Przyj ęcie wniosków do porządku obrad. 
4. Zmiany w gospodarowaniu odpadami komunalnymi. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Czas dla samorządów. 
7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
8. Informacje Przewodnicz ących Komisji i Przewodniczącego Rady o pracach mi ędzy sesjami. 
9. Sprawozdanie Wójta z prac w okresie mi ędzy sesjami. 
10. Projekt budżetu Gminy Świdwin na 2019 r. 
11. Podj ęcie uchwał : 

1) uchwała w sprawie wskazania Wiceprzewodnicz ącego Rady Gminy Świdwin do 
podpisywania polecenia wyjazdu s łużbowego dla Przewodnicz ącej Rady Gminy 
Swidwin 

2) uchwała w sprawie zmiany Statutu Gminy Swidwin 
3) uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na dzia łania Wójta Gminy Swidwin 
4) uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na dzia łania Sołtysa So łectwa Berkanowo 
5) uchwała w sprawie zaliczenia do kategorii dróg gminnych nieruchomo ści o nr ewid. 6/15 

obręb Smardzko 
6) uchwała w sprawie zaliczenia do kategorii dróg gminnych nieruchomo ści o nr ewid. 85/8 

obręb Krosino 
7) uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodp łatne nabycie nieruchomo ści 
8) uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzeda ż  udziałów w nieruchomo ściach w 

obrębie Przymiarki na rzecz ich wspó łwłaściciela 
9) uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomo ści 

gruntowej stanowiącej działkę  nr 53 w miejscowo ści Krosino 
10)uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomo ści gruntowej 

stanowiącej działki nr 91 i 93 w miejscowo ści Kartiewo 
11)uchwała zmieniaj ąca uchwałę  w sprawie Regulaminu utrzymania czysto ści i porządku na 

terenie Gminy Swidwin 
12)uchwała w sprawie wyboru metody i ustalenia stawki op łaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na terenie Gminy Swidwin 
13)uchwała w sprawie przyj ęcia Programu Opieki nad zwierz ętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomno ści zwierząt na terenie Gminy Swidwin w 2019 roku 
14)uchwała w sprawie przyj ęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi ązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdzia łania Narkomanii w Gminie Swidwin na rok 
2019 

15)uchwała w sprawie ustalenia dop łaty do taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wod ę  na 
terenie Gminy Swidwin 

16)uchwała w sprawie ustanowienia wieloletniego programu os łonowego „Posi łek w szkole 
i w domu" na lata 2019-2023 

17)uchwała w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia w 
ramach wieloletniego rz ądowego programu „Posi łek w szkole i w domu" na lata 2019-
2023 

18)uchwała w sprawie zasad otrzymywania i wysoko ści diet oraz zwrotu kosztów podró ży 
przysługuj ących so łtysom 

19)uchwała w sprawie okre ś lenia wysokości diet dla radnych Rady Gminy Swidwin 
20) uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Swidwin 
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21) uchwała w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2018 
22) uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Swidwin na rok 2019 
23)uchwała w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Swidwin na lata 2019-2025 
12.Wolne wnioski. 
13.Zakończenie. 

Ad. 4. ZMIANY W GOSPODAROWANIU ODPADAMI KOMUNALNYMI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła Panią  Jolantę  Jablońską-Wojciul 
Prezes MPGO Sp. z o.o. w Wardyniu Górnym o przedstawienie obecnej sytuacji i 
proponowanych zmian w gospodarowaniu odpadami komunalnymi. 

Pani Jolanta Jablońska-Wojciul poinformowała, że gospodarka odpadami komunalnymi to jest 
branża, która rozwija si ę  w trybie ciągłym. W tym roku miała miejsce kolejna nowelizacja 
przepisów, które spowodowa ły wprowadzenie wymagań  w zakresie zagospodarowania 
odpadów. Te wymagania spó łka jest zobligowana spe łnić  jako instalacja zagospodarowuj ąca 
odpady komunalne i wszyscy recyklerzy, którzy dzia łają  w zakresie gospodarki odpadami. 
Właśnie ta kwestia zasadniczo podnios ła koszty związane z zagospodarowaniem odpadów. 
Ponadto w związku z pożarami maj ącymi miejsce w tym roku ustawodawca wprowadzi ł  szereg 
przepisów, które maj ą  ograniczyć  negatywne tendencje w tym zakresie, a wi ęc podpalenia. W 
związku z tym zostały wprowadzone wymagania maj ące na celu: wprowadzenie monitoringu 
wizyjnego w oparciu o kamery termowizyjne w miejscu magazynowania odpadów i 
składowania, obowiązek uzyskania operatów przeciwpo żarowych oraz zabezpieczenie roszcze ń . 
To bezpo średnio prze łożyło się  na cenę  odpadów odbieranych z instalacji, tych które s ą  do 
dalszego zagospodarowania. S ą  to odpady, które maj ą  wysoką  kaloryczno ść , których nie można 
składować , bo ich składowanie jest zakazane, a nale ży je poddać  dalszemu przetworzeniu. W 
Wardyniu ta frakcja od 2013 r. poprzez og łaszane przetargi jest zagospodarowywana w trybie 
przetworzenia termicznego. Obecnie przetarg wygra ła firma Suez i te odpady zasadniczo rzutuj ą  
na cenę  odpadów, które przyjmowane s ą  „na bramie" czyli zmieszanych komunalnych, gdy ż  z 
kwoty która dzisiaj wynosi 198 zł  netto za tonę, ta cena wzro śnie do 306 zł  za tonę . To też  ma 
związek z tym, że firma również  jest zobligowana do wcze śniej wymienionych działań  i wliczaj ą  
je w koszty związane z zagospodarowaniem tych odpadów. Wobec tego cena w instalacji w 
Wardyniu po podliczeniu wszystkich sk ładowych wzro śnie z kwoty 240 zł  do kwoty 329 A. 
Uchwałą  zgromadzenia wspólników z dnia 4.10.2018 r. cena ta zosta ła zatwierdzona i 
potwierdzona uchwałą  grudniową . W związku z tym cena za zagospodarowanie 1 tony odpadów 
od stycznia 2019 r. będzie wynosić  329 A. Jeżeli jest mowa o transporcie to spó łka brała udział  
w przetargu, który wygra ła i tu również  nastąpił  wzrost ceny. Spó łka podnios ła cenę  w oparciu o 
specyfikacj ę  przetargową, która dotyczy zlikwidowania tzw. gniazd (punktów g łównych w 
gminie usytuowanych w ró żnych miejscach) i przej ście na zbiórkę  selektywną  w workach. To 
powoduje, że zamiast w jedno miejsce firma b ędzie podjeżdżać  bezpo średnio do każdego 
mieszkańca i odbierać  poszczególne frakcje odpadów. W zwi ązku z tym kwota za odbiór 
odpadów wzros ła do kwoty 240 tys. z ł  netto. Następna firma, która bra ła udział  w przetargu dała 
kwotę  480 tys. zł  kalkuluj ąc j ą  w oparciu o tę  specyfikacj ę , która została zamieszczona. 
Następnie Pani Prezes wyja śniła dlaczego ma miejsce przej ście z systemu gniazdowego, który 
był  w wielu wypadkach przez mieszkańców bardziej akceptowany ni ż  system workowy. 
Powiedziała, że w gniazdach nie mo żna było mówić  o systemie selektywnej zbiórki, gdy ż  były 
tam odpady zmieszane komunalne. Niezale żnie od tego jakie było oznakowanie pojemnika w 
każdym z nich oprócz selektywnie zbieranych odpadów przez niektórych mieszka ńców były też  
odpady zmieszane komunalne. To powodowa ło, że koszty zagospodarowania tych odpadów by ły 
znacznie wyższe niż  cena za jaką  te odpady by ły odbierane. Drugi aspekt jest taki, że gmina jest 



zobowiązana do osi ągania okre ślonych poziomów odzysku i recyklingu zwi ązanych z 
selektywna zbiórk ą, a przy tak prowadzonej zbiórce selektywnej niestety gmina nie b ędzie 
mogła osiągnąć  tych poziomów. To b ędzie później sankcjonowane karami. Aby unikn ąć  sytuacji 
karnych, aby zmobilizować  mieszkańców do tego by w workach znajdowa ły się  tylko te odpady 
które zgodnie z rozporz ądzeniem mogą  się  znajdować  nastąpi przej ście z gniazd na system 
workowy i pojemnikowy. W gminie b ędzie system poj emnikowo-workowy, gdy ż  tam gdzie jest 
zabudowa wielorodzinna s ą  pozostawione odbiory w pojemnikach. 

W trakcie wypowiedzi Pani Prezes na sal ę  obrad wszedł  Starosta Świdwiński Pan Mirosław 
Majka. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła Wójta Gminy Świdwin Pana 
Kazimierza Lechockiego o wyja śnienie sprawy przetargu, gdyż  w pierwszej wersji specyfikacja 
przetargu obejmowała system gniazdowy, pó źniej specyfikacja istotnych warunków zamówienia 
została zmieniona na system pojemnikowo-workowy. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiadaj ąc w temacie specyfikacji i zmiany sposobu 
zagospodarowania zauwa żył , że od przyszłego roku przy każdym gospodarstwie b ędą  
pojedyncze pojemniki w związku z tym, że na chwilę  obecną  w gniazdach można było znaleźć  
wszystko, tak jak mówiła Pani Prezes. Wobec tego ten system workowy jest jakby przej ściowym 
systemem na ten rok czasu. Na pewno b ędzie to miało też  jaki ś  wpływ edukacyjny na 
mieszkańców, bo w workach nie da si ę  ukryć  innych odpadów niż  te, które tam powinny by ć . 
Natomiast sama kalkulacja wynika z przedstawionych kosztów za odbiór odpadów i ich 
składowanie. Zgodnie z ustaw ą  tych środków gmina nie może przeznaczać  na inny cel. Op łaty 
za śmieci muszą  być  tylko i wyłącznie skierowane na odbiór i zagospodarowanie śmieci. Ustawa 
okre śla wyraźnie, że system musi si ę  sam zamykać, a przy obecnych cenach system nie b ędzie 
się  zamykał . Wójt dodał , że z informacji które docieraj ą  można się  dowiedzieć , że nie jest to 
ostatnia podwyżka. Na 2020 r. op łata marszałkowska ma ponoć  wzrosnąć  do 270 zł  ze 190 zł . 
Przez wiele lat w gospodarce odpadami op łaty utrzymywa ły się  na tym samym poziomie od 
czasu wprowadzenia systemu. 

Pan Antoni Giluk odniósł  się  do stwierdzenia Pani Prezes, że worki będą  dla gospodarstw 
indywidualnych, bo w gniazdach na wioskach były odpady zmieszane. Radny zapyta ł, czy na 
osiedlach nie by ło takich rzeczy? 

Pani Jolanta Jablońska-Wojciul odpowiedziała, że też  były takie odpady, tylko na osiedlach 
trudno jest wygospodarowa ć  miejsce w małym mieszkaniu na to, by trzyma ć  worek. W zwi ązku 
z tym osiedla najczęściej obj ęte są  wspólnotowymi działaniami. Są  to wspólnoty, spó łdzielnie 
które są  liczone jeżeli chodzi o op łatę  od mieszkańca w całości i wnoszą  tę  opłatę  do gminy. 
Pani Prezes dodała, że workowy system odnosi si ę  przede wszystkim do zabudowa ń  
jednorodzinnych, natomiast tam gdzie s ą  zabudowania wielorodzinne pozostawiane s ą  
pojemniki. 

Pan Antoni Giluk zapytał , czy jeżeli na osiedlach odkryje si ę  odpady zmieszane tam, gdzie 
powinny być  selektywne to będzie ukarana wspólnota? 

Pani Jolanta Jablońska-Wojciul odpowiedziała, że za rodzaj odpadów jaki znajdzie si ę  w 
danym pojemniku odpowiadaj ą  mieszkańcy. W przypadku wspólnot i spółdzielni to zarząd jest 
odpowiedzialny za to, jak wygl ądają  altany, jakie s ą  odpady. W związku z tym jest też  
zobowiązany do pewnego rodzaju edukacji mieszka ńców. Dodatkowo cz ęść  gmin wprowadzi ła 
taką  zasadę , że jeżeli w danych spó łdzielniach czy wspólnotach nie b ędzie prowadzona 

4 

O~~í' 
(,-k  ,^— 



odpowiednia segregacja „u źródła" wtedy taka spó łdzielnia w całości będzie ponosi ć  wyższą  
opłatę  za odpady. 

Pani Iwona Piotrowicz powiedziała, że ma uwagę  do tego co się  wydarzyło, bo jeszcze uchwa ła 
nie została podj ęta, a pojemniki już  zniknęły z miejsc zbiórki. Ponadto mieszka ńcy nie zostali o 
tym poinformowani. Druga sprawa jest taka, że w miejscowo ści Niemierzyno są  trzy bloki, 
natomiast w przetargu nie ma informacji o innych blokowiskach, a uwzgl ędnione są  tylko 
Krosino, Smardzko i Klępczewo. Dodatkowo nie do ka żdego mieszkańca zostały dostarczone 
worki na odpady do segregacji i zrobi ło się  zamieszanie. Radna doda ła, że mieszkańcy muszą  
wiedzieć  o tym, że źle segreguj ą , że zmierza się  do zmiany i o tym, że jest ta zmiana. 
Stwierdzi ła, że może zdarzyć  się  taka sytuacja, że mieszkańcy zamiast zbierać  odpady 
plastikowe do worków b ędą  je spalać  w piecach z obawy o kary za z łą  segregacj ę . Powiedziała, 
że system workowy mo że sprawdzi ć  się  w mieście, gdzie mieszkańcy posiadaj ą  ogrzewanie 
gazowe i nie maj ą  co zrobi ć  z odpadami, natomiast na wsiach mieszka ńcy powinni mieć  własne 
pojemniki i być  świadomymi że otrzymaj ą  karę  za złe sortowanie. 

Pani Jolanta Jablo ńska-Wojciul powiedziała, że rozumie wątpliwości radnej, ale wszelkie 
działania podejmowane na terenie gminy Swidwin s ą  oparte o specyfikacj ę , która obliguje 
zakład w zakresie odbioru odpadów, s ą  one konsultowane i ustalane w gminie. Nie podejmuj ą  
sami działań , które nie by ły wcze śniej w gminie ustalone. Harmonogram odbioru pojemników i 
przekazywanie worków również  do gminy został  przekazany. To, że zostały zabrane pojemniki 
wynika również  ze specyfikacji i z podj ętych ustaleń  z gminą . Jeżeli chodzi o samą  informacj ę  to 
zakład ma w zakresie swojego dzia łania ulotki, plakaty i chętnie je rozdysponuj ą  na terenie 
gminy. Pani Prezes doda ła, że pozostawienia gniazd na terenie gminy nie mo żna tłumaczyć  tym, 
że gdy one znikną  to mieszkańcy będą  palić  odpady. Spó łka będzie działać  w zakresie edukacji 
mieszkańców, by zachęcić  ich do segregowania odpadów. Jest te ż  gotowa, po wcze śniejszym 
uzgodnieniu z Wójtem, na ewentualne zmiany dotycz ące podstawienia pojemników tam gdzie 
ich niema. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że nie zgadza si ę  z zarzutem braku przekazywania 
informacji przez gmin ę , ponieważ  pierwsza informacja do so łtysów o zmianie sposobu 
odstawiania odpadów zosta ła przekazana w dniu 4 grudnia br. Po rozstrzygni ęciu przetargu i 
uzgodnieniu wszystkich frakcji i kolorystyki worków kolejna informacja zosta ła przekazana do 
sołtysów 18 grudnia br. Wójt doda ł , że gmina posiada ok. 2796 z łożonych deklaracji na 
selektywną  zbiórkę  i tylko ok. 200 na odbiór odpadów zmieszanych. W zwi ązku z tym te 200 
deklaracji nie powinno mieć  aż  tak dużego wpływu na segregacj ę , a jest inaczej. Wobec tego, 
dopóki mieszkańcy sami nie będą  odpowiadać  za to co wyrzucaj ą, to tak będzie. Wójt 
powiedział , że prawdopodobnie ze spó łdzielniami i wspólnotami, czyli tam gdzie pozostaj ą  
gniazda, deklaracja z łożona na selektywną  zbiórkę  zostanie rozwiązana. To jest rola spó łdzielni 
by uświadomić  ludziom, że warto segregowa ć  i takie informacje zosta ły przez gmin ę  do 
wspólnot przekazane. 

Pan Krzysztof Kaszuba powiedział , że miejscowość  Klępczewo jako pierwsza w gminie 
wprowadzi ła opłatę  za śmieci. Dopiero po 10 latach funkcjonowania w Kl ępczewie taka op łata 
od osoby wprowadzona została w gminie Swidwin. Jednak radny stwierdzi ł , że dzięki temu 
żadnych sukcesów w segregacji nie maj ą. Przyznał  racj ę , że segregacja na osiedlach jest fatalna, 
bo wymóc j ą  od wszystkich mieszkańców jest niemożliwe. Jednak trudno się  dziwić , żeby w 
każdym mieszkaniu o powierzchni 50m 2  trzymać  cztery worki, bo bloki nie są  przystosowane do 
tego by mieć  składowisko w mieszkaniu. Dlatego w spó łdzielniach musi funkcjonowa ć  system 
pojemnikowy tzw. gniazda z osobnymi pojemnikami na poszczególne frakcje. Ponadto nadal 
powinna być  prowadzona edukacja w śród dzieci i dorosłych. 
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Pani Bożena Wieczorek odniosła się  do przep ływu informacji. Zgodzi ła się  z tym, że otrzymała 
z gminy informacje, które roznios ła mieszkańcom. Otrzymała też  taką  informacj ę , że podczas 
zabierania odpadów zmieszanych mia ły być  mieszkańcom wydane worki. Okaza ło się , że ich nie 
otrzymali, a dostarczono je dopiero przed samymi świętami. Radna poprosi ła, aby nie zabierać  
jeszcze pojemników, bo nie wie czy zd ąży w dniu dzisiejszym wszystkie worki roznie ść . 
Następnie zapyta ła, czy jest możliwość  by otrzymać  na wioskę  pojemnik na odpady bio, bo 
chociaż  ludzie deklarowali, że będą  mieć  kompostowniki, to gro tych śmieci jest wyrzucanych 
na niewykaszanych terenach i do rowów? 

Pani Jolanta Jablońska-Wojciul powiedziała, że jest możliwość  takiego systemu jaki zostanie 
przyj ęty. Natomiast w tym momencie przetarg zosta ł  rozstrzygni ęty, skalkulowano specyfikacj ę  
która już  ujmowała system pojemnikowo-workowy i tak to zosta ło przewidziane. W tej chwili 
jeżeli w tych zakresach finansowych chce si ę  stworzyć  inny system to trzeba wspólne z Wójtem 
przeliczyć , ustalić , co ma być  zmienione i czy to jest mo żliwe w takim zakresie jaki był  
przewidziany w pierwotnej specyfikacji. Je żeli chodzi o odpady bio to one w workach równie ż  
zostały skalkulowane i odbiór wed ług harmonogramu został  skalkulowany. Prezes zapyta ła, czy 
gdy zostanie postawiony pojemnik na odpady bio, to rzeczywi ście tylko takie odpady tam będą, 
czy też  zmieszane komunalne? Odpady bio s ą  kierowane w inne miejsce zak ładu i po to by 
unikać  podwójnej pracy zosta ła skalkulowana kwestia odbioru workowego odpadów 
przygotowanych przez mieszka ńców. Pani Prezes doda ła, że jeżeli zaproponowane zmiany 
zostaną  przez Wójta skalkulowane i b ędzie możliwość  zrobienia tego, to nie widzi problemu. 

Pani Bożena Wieczorek zauważyła, że w tej chwili nie maj ą  specyfikacji na bio, nie maj ą  
worków i nawet nie ma jej uj ętej na grafiku. 

Pani Iwona Piotrowicz poprosiła, by była dobra komunikacja między urzędem, a mieszkańcami 
i radnymi. Stwierdzi ła, że radni w dniu dzisiejszym podejmuj ą  uchwałę , a pojemników już  nie 
ma. Radna zapyta ła, czy na zbiorczej informacji przekazanej mieszka ńcom była podana data 
którego dnia pojemniki zostaną  usunięte? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że informacja która by ła rozes łana do so łtysów w 
dniu 18.12.br. informowała o tym, że „worki będą  zostawiane przez pracowników firmy 
odbieraj ącej odpady co miesiąc, podczas odbioru odpadów zmieszanych. Worki b ędą  wkładane 
pod klapę  pojemników. Worki na styczeń  2019 r. zostaną  przekazane mieszkańcom podczas 
odbioru odpadów zmieszanych w dniach 19-20.12.2018 r. Od 17.12.2018 r. b ędą  sukcesywnie 
usuwane punkty na zbiórk ę  odpadów selektywnych znajduj ących się  na terenie miejscowo ści." 

Pan Ryszard Pawlonka powiedział , że pojemniki na szk ło już  dawno zostały zabrane i teraz 
będzie można zobaczyć  co znajduje się  w pozosta łych pojemnikach. 

Pan Otto Leske, So łtys so łectwa Krosino powiedział , że worków nie dostali ci, co nie 
wystawili pojemników z odpadami zmieszanymi. Doda ł , że śmietniki na szkło były 
pozostawione przez firmę  jeszcze przez dwa dni i po tym czasie po nie przyjechano. Pracownicy 
wysypali z nich wszystko, bo były tam tylko odpady zmieszane. So łtys to uporządkował  i 
wyszły aż  cztery 100 kg worki. 

Pan Adam Górski, So łtys solectwa Lekowo zapytał, co maj ą  robić  ze śmieciami, które zostaj ą  
po sprzątnięciu terenu wsi, gdzie one maj ą  być  wyrzucane? 

Pani Jolanta Jablońska-Wojciul odpowiedziała, że kalkulacja jeżeli chodzi o odbiór odpadów 
to jest kalkulacja w specyfikacji okre ślona od mieszkańców, nie z całej gminy. W tej kalkulacji 
zakład nie odbiera odpadów z ca łej gminy. Te odpady, które dotycz ą  sprzątania ulic, chodników, 



pielęgnacji to są  zupe łnie innego rodzaju odpady i one s ą  inaczej klasyfikowane. W tym 
wypadku są  odpowiednie umowy z gminą  na ten rodzaj odpadów i są  na nie odrębne pojemniki. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że te pojemniki będą  od stycznia 2019 r. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zapytała, z czego wynika specyfikacja, bo 
przetarg powinien by ć  ogłoszony na podstawie uchwa ły rady, która okre śla zasady 
gospodarowania odpadami oraz szczegó łowy sposób i zakres świadczenia us ług w zakresie 
odbioru tych odpadów? Przetarg zosta ł  najpierw ogłoszony według obowiązuj ącej uchwały z 
30.05.20 17 r., a niecałe dwa tygodnie później ta specyfikacja zosta ła zmieniona na zupe łnie inne 
zasady. Nowej uchwały rada nie podj ęła w sprawie zasad, sposobu i zakresu odbierania tych 
odpadów. Przewodnicz ąca zapytała, z czego wynika ta zmiana? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że nie została zmieniona ustawa, a wi ęc w oparciu o 
tę  samą  uchwałę  zostały zmienione tylko parametry specyfikacji po rozmowach na posiedzeniu 
wspólników MPGO w Wardyniu Górnym. Tam pad ło stwierdzenie, że warto si ę  zastanowi ć  nad 
zmianą, bo od 2020 r. wchodzi system poj emnikowy i jak gmina b ędzie monitorować  to, co 
będzie w pojemnikach. Jednym z elementów jest też  aspekt edukacyjny. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że obowiązuj ąca nadal uchwa ła 
mówi o tym, że odpady odbierane s ą  m.in. ze 106 punktów znajduj ących się  na terenie 
miejscowości należących do gminy Swidwin, a tutaj specyfikacja zosta ła zmieniona zupe łnie na 
co innego. Tego właśnie dotyczy pytanie, dlaczego? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że akurat na to pytanie w tej chwili nie odpowie. 

Pani Jolanta Jablońska-Wojciul powiedziała, że radni odnoszą  się  przede wszystkim do cen 
które są  wysoko skalkulowane w systemie gospodarki odpadami. Je żeli chodzi o system 
poj emnikowy to można go wprowadzi ć , ale wprowadzony u mieszkańca będzie on 
zdecydowanie droższy niż  system workowy. Pani Prezes powiedzia ła, że jest taka możliwość , że 
wprowadzaj ąc system workowy mo żna zaproponować  również  możliwość  wydzierżawienia 
pojemników w zakładzie lub zakupu własnego pojemnika na w łasność . 
Odnośnie pytania dlaczego specyfikacja zosta ła zmieniona Pani Prezes powiedzia ła, że w 
konsultacjach spó łka wskazywała przede wszystkim by gmina odesz ła od systemu gniazdowego 
ze względu na zanieczyszczenia odpadów, ze wzgl ędu na to że w gniazdach nie było selektywnej 
zbiórki, a by ły to wyłącznie odpady zmieszane. Je żeli w 2019 r. i 2020 r. ta sytuacja b ędzie się  
utrzymywała to gmina nie osi ągnie absolutnie żadnych poziomów odzysku i recyklingu. 

Ad. 5. INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH 

Pani Halina Cybul odczytała interpelacj ę  dotyczącą  chodnika usytuowanego przy drodze 
powiatowej nr 10512 w Ząbrowie (załącznik nr 2) 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że interpelacja odczytana przez 
radną  Halinę  Cybul zostanie po sesji przekazana Wójtowi. 

Ad. 6. CZAS DLA SAMORZĄDÓW 

Pan Adam Kępa, So łtys solectwa Kluczkowo powiedział , że na ostatniej sesji zosta ł  
podniesiony podatek drogowy od środków transportu. W zwi ązku z tym zwróci ł  się  z pytaniem 
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do Starosty jak długo będzie trwała naprawa drogi Po łczyn-Zdrój, S łonowice, Rusinowo, która 
ciągnie się  od wielu lat? Doda ł , że przewoźnicy niszczą  swoje pojazdy i nic si ę  z tym nie robi. 
Następnie sołtys zapyta ł, czy Starosta ma wp ływ na powiatowy zarz ąd dróg w temacie 
utrzymania dróg podczas okresu zimowego? So łtys powiedział , że powiat łobeski i starogardzki 
sypią  drogi „ciągłością" nie tylko zakręty czy wzniesienia, jak ma to miejsce w powiecie 
świdwińskim, gdzie zwykle posypany jest zakr ęt, przystanek i wzniesienie. Doda ł , że w innych 
powiatach już  o godz. 4 rano piaskarki wyjeżdżaj ą  na drogi, a w powiecie świdwińskim dopiero 
o godz. 7 rano. So łtys zadał  pytanie co jest ważniejsze pieniądze, czy życie ludzkie? 

Starosta Świdwiński Pan Miros ław Majka powiedział , że drogi o których mówi ł  sołtys są  
drogami wojewódzkimi z Po łczyna do Swidwina, ze Swidwina przez S łonowice do Łobza, za 
które odpowiada Zarząd Dróg Wojewódzkich. Starosta powiedzia ł , że z tego co wie to 
Marszałek Województwa deklarowa ł , że droga od zjazdu na Białogard aż  do Swidwina będzie 
realizowana w nast ępnym roku. 
Jeżeli chodzi o okres zimowy i utrzymanie dróg, to droga w kierunku Łobza jest drogą  
wojewódzką, za którą  odpowiada Zarząd Dróg Wojewódzkich i Starosta nie ma na to żadnego 
wpływu. Niejednokrotnie były zgłaszane uwagi, że w o ściennych powiatach drogi by ły już  od 
rana posypane, a w powiecie świdwińskim nie. Jeżeli chodzi o drogi powiatowe, to pieni ądze i 
materiały na utrzymanie dróg w okresie zimowym są  zabezpieczone. 

Pan Adam Kępa, Soltys so łectwa Kluczkowo zapytał , komu podlega Dyrektor Powiatowego 
Zarządu Dróg w Swidwinie i czy prowadzone są  dyżury w okresie zimowym? 

Starosta Świdwiński Pan Miros ław Majka odpowiedział , że Dyrektor Powiatowego Zarządu 
Dróg w Swidwinie podlega Staro ście i w firmie s ą  prowadzone dyżury w okresie zimowym, gdy 
jest taka potrzeba. W dniach 01 i 18.12 br. by ły pełnione dyżury z uwagi na ślizgawicę . 

Następnie Starosta podzi ękował  Gminie Świdwin za wkład w inwestycj ę  dotyczącą  przebudowy 
ulic Wojska Polskiego i Kombatantów Polskich oraz drogi w kierunku Psar a ż  pod Swidwinek. 
Podziękował  Wójtowi za podj ęcie decyzji i umieszczeniu realizacji projektu w uchwale 
budżetowej na 2018 r., a Radzie Gminy za podj ęcie uchwały. Uważa że warto by ło, że wszyscy 
zauważyli że wjazdy od strony Bierzwnicy wystarcz ą  na kilkanaście lat, a tereny przemys łowe 
stały się  bardziej atrakcyjne. Starosta życzył , by gmina pozyskała jak najwięcej inwestorów dla 
swoich terenów. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak podziękowała Staro ście za wspólną  inwestycj ę  
powiatu, miasta i gminy. 

Pan Andrzej Żubert, So łtys so łectwa Świdwinek podziękował  Staro ście za drogę  w kierunku 
Swidwinka. Następnie poprosi ł  o zainteresowanie drog ą  powiatową  Osiedle-Swidwinek, która 
jest w bardzo złym stanie. 

Starosta Świdwiński Pan Mirosław Majka powiedział , że Dyrektor PZD stara si ę  co może, by 
coś  z tą  szutrową  drogą  zrobić , co jaki ś  czas też  wysyła równiarkę . Powiat my ś lał  nad tą  drogą , 
by wspólnie może z gminą  starać  się  ją  wyremontować . 

Pan Adam Kępa, So łtys so łectwa Kluczkowo poprosi ł  o zwrócenie uwagi pracownikom 
MPGO w Wardyniu Górnym odno śnie rozdawania worków. Jeżeli była mowa o tym, żeby 
zostawiać  worki pod klapą  pojemnika, to niech tak robi ą, a nie rzucaj ą  przez p łot na posesje. 



Ad. 7. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiadaj ąc na interpelacj ę  Pani Haliny Cybul powiedział , że 
gmina przekaże tę  interpelacj ę  do Zarządu Powiatu, jak również  do Powiatowego Zarz ądu Dróg 
i wystąpi z wnioskiem do energetyki o przesuni ęcie słupa. Odpowiedź  zostanie udzielona 
pisemnie. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że w okresie mi ędzysesyjnym 
do biura rady wp łynęła pisemna odpowied ź  na interpelacj ę  złożoną  na poprzedniej sesji przez 
radną  Iwonę  Piotrowicz, którą  następnie odczytała (załącznik nr 3). 

Ad. 8. INFORMACJE PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI I PRZEWODNICZĄCEGO 
RADY O PRACACH MIĘDZY SESJAMI 

Pan Antoni Giluk - Przewodniczący Komisji Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego, Handlu, 
Usług, Bezrobocia i Opieki Spo łecznej poinformował , że w dniu 12.12.2018 r. odby ło się  
posiedzenie Komisji, na którym omówiono projekt bud żetu gminy na 2019 r. oraz projekt 
uchwały dotyczący zwiększenia wysoko ści diet dla so łtysów. 

Pan Jan Kulikowski - Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji poinformowa ł , że 
komisja kontynuowała pracę  nad zgłoszoną  skargą . 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że w okresie mi ędzysesyjnym 
Rada odby ła jedno posiedzenie, na którym omówione by ły planowane zmiany w systemie 
gospodarowania odpadami na terenie gminy Swidwin, omówiono projekt bud żetu gminy na 
2019 r. oraz projekty uchwa ł  na dzisiejszą  Sesj ę  Rady Gminy Swidwin. 

Ad. 9. SPRAWOZDANIE WÓJTA Z PRAC W OKRESIE MI ĘDZY SESJAMI 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki przedstawi ł  informacj ę  z działalności w okresie między sesjami: 

Zadania realizowane na stanowisku ds. pozyskiwania funduszy unijnych w bie żącym 
okresie: 

- odbyła się  kontrola przeprowadzona przez pracowników Urz ędu Marszałkowskiego w 
związku z zakończeniem inwestycji pn. „Budowa drogi w m. Swidwinek"; w jej wyniku 
zostało przekazane Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa zlecenie p łatno ści 
dla Gminy Swidwin na kwot ę  222.921,86 zł ; inwestycja by ła realizowana w ramach 
Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 

- złożono dodatkowe wyja śnienia w ramach wniosku o p łatność  dla projektu „Budowa 
Otwartych Stref Aktywno ści - wariant podstawowy - 3 obiekty w miejscowo ściach: 
Bierzwnica, Lekowo i Oparzno 

- uzupe łniana jest dokumentacja do wniosku o p łatność  na budowę  boiska 
wielofunkcyjnego w Bierzwnicy 

- w ramach przygotowań  do realizacji projektu pn. „Rozbudowa świetlicy wiejskiej wraz z 
wyposażeniem w Be łtnie, Modernizacja i wyposażenie świetlicy wiejskiej wraz z 
remontem gminnej drogi w Z ąbrowie, Modernizacja oraz wyposażenie pomieszczenia 
świetlicy wraz z rozbudow ą  miejsca integracyjnego dla mieszka ńców,  w Starym 
Przybys ławiu - ramach Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Swidwin" - 
prowadzone są  konsultacje w sprawie projektów komplementarnych 



Zadania realizowane przez Referat Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gosp. Komunalnej 
w bieżącym okresie: 

- ukończono II etap przebudowy drogi po łożonej na działce 6/15 w Smardzku, która by ła 
przej ęta od KOWR w 2016 r.; przebudowa polega ła na korytowaniu nawierzchni, 
profilowaniu i zagęszczeniu pod łoża, położeniu krawężników betonowych oraz 
nawierzchni brukowej i wykonaniu odwodnienia; ca łkowity koszt przedsięwzięcia 
wyniósł  ponad 58 tys. zł  

- ogłoszono przetarg na sprzedaż  udziału w Y2  części nieruchomo ści w Berkanowie; 
działka zabudowana jest budynkiem mieszkalnym wolnostoj ącym nr 21; w budynku 
znajduj ą  się  dwa lokale mieszkalne, a ka żdy z nich zajmuje po łowę  budynku i jest 
odrębnie użytkowany; budynek wybudowany oko ło 1900 r.; cena wywo ławcza wynosi 
21tys. zł ; przetarg odb ędzie się  10.0 1.2019 r. o godz. 10.00 

- opublikowano wykaz dot. dzier żawy części działki gminnej w Smardzku, jest to teren 
osiedla mieszkaniowego Spó łdzielni „Kłos"; dzierżawa dotyczy powierzchni 50m 2  z 
przeznaczeniem na posadowienie kontenera handlowego; w styczniu zostanie og łoszony 
przetarg na dzier żawę  ww. działki 

- w styczniu zostaną  ogłoszone przetargi na dzierżawę  działki zabudowanej basenem 
przeciwpożarowym w Krosinie oraz dwie dzia łki po łożone obok siebie nr 91 i 93 w 
Kartiewie 

- na styczeń  zaplanowano podpisanie aktu notarialnego na sprzeda ż  lokalu mieszkalnego 
dla najemcy w Ząbrowie 10/3 

- KOWR zleci ł  wykonanie lustracji nieruchomo ści o które ubiega si ę  Gmina 
przeznaczonych w studium uwarunkowa ń  i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
gminy na cele związane z realizacj ą  inwestycji infrastrukturalnych; wniosek obejmuje 24 
działki o powierzchni ok. 27 ha 

- Gmina Świdwin złożyła zapotrzebowanie do Urzędu Marszałkowskiego Województwa 
Zachodniopomorskiego na zabezpieczenie powierzchni 280 ha pod upraw ę  konopi 
włóknistych 

- Gmina Świdwin zakończyła zadanie polegaj ące na usuwaniu barszczu Sosnowskiego; 
kwota zadania: 25.596,00 z ł , kwota dofinansowania przez WFOSiGW: 19.197,00 z ł ; w I 
kwartale 2019 r. Gmina Swidwin ponownie złoży wniosek o dofinansowania ww. zadania 

- od 1 stycznia 2019 r. Gmina Świdwin zmienia zasady gospodarowania odpadami 

Zadania realizowane przez Referat O światy, Kultury, Sportu i Zdrowia w bie żącym 
okresie: 

- bieżąca obs ługa świetlic gminnych (wynajmy, drobne naprawy) 
- dowóz dzieci z terenu gminy Świdwin do szkół  specjalnych oraz pensjonariuszy do SDŚ  

w Klępczewie 
- bieżąca obsługa hali sportowej w Lekowie 
- realizacja funduszy so łeckich 
- przygotowanie sprawozdania „Aktywna tablica" 
- przygotowanie wniosku o p łatność  Senior + (realizacja remontu pomieszcze ń  świetlicy 

w Krosinie) 
- realizacja kontraktu samorz ądowego 
- podsumowano XVI Powiatowy Konkurs Plastyczny „Id ą  Swięta" 
- złożono wnioski do Powiatowego Urzędu Pracy o zwrot cz ęści kosztów poniesionych 

w związku z zatrudnieniem osób bezrobotnych 
- przygotowano sprawozdanie z realizacji zada ń  w zakresie osób ukaranych 
- przygotowano wniosek o p łatność  na dokształcanie pracowników m łodocianych 
- organizacja turniejów i zaj ęć  sportowych w hali sportowej w Lekowie, 
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- bieżąca współpraca ze szko łami i świetlicami, 
- zakup wyposażenia i pomocy dydaktycznych dla PSP w Oparznie w ramach rezerwy 

o światowej 

W dniu 18.12.2018 r. burmistrz Sanitz Joachim Hinecke dostarczy ł  sprzęt tj. łóżka, 
wózki i inne akcesoria dla osób chorych i niepe łnosprawnych oraz paczki dla dzieci z 
przedszkoli. 

Zadania realizowane na stanowisku ds. inwestycji i zamówie ń  publicznych w bieżącym 
okresie: 

- podpisane zostały umowy na ubezpieczenie maj ątku Gminy Świdwin 
- podpisane zostały umowy na sprzedaż  energii elektrycznej - postępowanie w trybie 

przetargu nieograniczonego w ramach Gryfickiej Grupy Zakupowej 
- podpisano umowę  kompleksowej us ługi oświetlenia na terenie Gminy Świdwin 
- zrealizowane zosta ły dostawy wyposażenia (tablica interaktywna wraz z projektorem, 

komputery przeno śne, telewizor, meble kuchenne) w ramach realizacji projektu Senior+ 
- wydane zostało 8 decyzji o warunkach zabudowy 
- dobiegaj ą  końca prace remontowe przy świetlicy wiejskiej w Krosinie; prace 

finansowane są  z projektu Senior+ 

PRZERWA 11.30-11.45 

Ad. 10. PROJEKT BUDŻETU GMINY ŚWIDWIN NA 2019 r. 

Po wznowieniu obrad Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła o zabranie g łosu 
Skarbnik Gminy Panią  Renatę  Kamińską . 

Pani Renata Kamińska poinformowała, że na podstawie art. 18 ust ;  2 ppkt 4 ustawy o 
samorządzie gminnym przed łożony został  projekt budżetu gminy Swidwin na 2019 r. 
zarządzeniem Wójta Gminy Swidwin Nr 5KG/81/201 8 z dnia 14.11.2018 r. Projekt bud żetu 
został  przedłożony Regionalnej Izbie Obrachunkowej w celu zaopiniowania oraz Radzie Gminy 
Swidwin. 
Następnie Pani Skarbnik w ogólnym uj ęciu przedstawi ła zarys budżetu Gminy Swidwin na 
2019r. (załącznik nr 4). 

Na zakończenie Pani Skarbnik powiedzia ła, że Regionalna Izba Obrachunkowa pozytywnie 
oceni ła projekt budżetu gminy na 2019 r., jak i zmian ę  wieloletniej prognozy finansowej na lata 
2019-2025. Zaplanowany bud żet pozwoli na sfinansowanie bieżących wydatków gminy 
zapewniaj ąc jej prawidłowe funkcjonowanie, a jednocze śnie umożliwi jej rozwój poprzez 
rzeczowe realne planowanie wydatków inwestycyjnych. Zaplanowane dochody bie żące 
pokrywaj ą  wydatki bieżące, a roczna warto ść  spłat zobowiązań  do planowanych dochodów 
pozwała gminie spe łnić  wskaźniki wynikające z art. 242 i art. 243 ustawy o finansach 
publicznych. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że Regionałna Izba 
Obrachunkowa w Szczecinie przes łała uchwały Składu Orzekaj ącego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej z dnia 29 listopada 2018 r. w sprawie wydania opinii o przed łożonym projekcie 
uchwały budżetowej na 2019 rok oraz w sprawie wydania opinii o przed łożonym projekcie 
wieloletniej prognozy finansowej. Sk ład Orzekaj ący Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Szczecinie pozytywnie zaopiniowa ł  projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 
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Świdwin na 2019 r. oraz projekt uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Swidwin na lata 2019-2025. 

Ad. 11. PODJĘCIE UCHWAŁ  

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła Sekretarz Gminy Pani ą  Halin ę  
Czajkowską  o przedstawienie projektów uchwa ł : 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie wskazania 
Wiceprzewodnicz ącego Rady Gminy Swidwin do podpisywania polecenia wyjazdu s łużbowego 
dla Przewodnicz ącej Rady Gminy Swidwin (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 5 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr 111/11/2018 w sprawie wskazania Wiceprzewodnicz ącego Rady Gminy Swidwin 
do podpisywania polecenia wyjazdu s łużbowego dla Przewodnicz ącej Rady Gminy Swidwin 
została przyj ęta jednogło śnie 13 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 
6 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie zmiany Statutu 
Gminy Swidwin (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 7 do protoko łu). ,  
Uchwa ła Nr III/12/2018 w sprawie zmiany Statutu Gminy Swidwin zosta ła przyj ęta 
jednogłośnie 13 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 8 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie rozpatrzenia 
skargi na działania Wójta Gminy Swidwin (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 9 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr 111/13/20 18 w sprawie rozpatrzenia skargi na dzia łania Wójta Gminy Swidwin 
została przyj ęta jednogło śnie 13 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 
10 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie rozpatrzenia 
skargi na dzia łania Sołtysa So łectwa Berkanowo (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 11 do 
protokołu). 
Uchwa ła Nr III/14/2018 w sprawie rozpatrzenia skargi na dzia łania Sołtysa So łectwa 
Berkanowo została przyj ęta jednogłośnie 13 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi 
załącznik nr 12 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie zaliczenia do 
kategorii dróg gminnych nieruchomo ści o nr ewid. 6/15 obr ęb Smardzko (tre ść  uchwały stanowi 
załącznik nr 13 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr III/15/2018 w sprawie zaliczenia do kategorii dróg gminnych nieruchomo ści o nr 
ewid. 6/15 obręb Smardzko zosta ła przyj ęta jednogłośnie 13 głosami „za" (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 14 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie zaliczenia do 
kategorii dróg gminnych nieruchomo ści o nr ewid. 85/8 obr ęb Krosino (tre ść  uchwały stanowi 
załącznik nr 15 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr III/16/2018 w sprawie zaliczenia do kategorii dróg gminnych nieruchomo ści o nr 
ewid. 85/8 obręb Krosino została przyj ęta jednogłośnie 13 głosami „za" (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 16 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie wyrażenia zgody 
na nieodpłatne nabycie nieruchomo ści. 
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Pan Ryszard Pawlonka zapytał , dlaczego w punkcie 23 uchwały nie jest wpisana powierzchnia 
działki nr 36/27 po łożonej w Łąkowie? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że to na pewno jest błąd pisarski. Następnie 
zaproponował , żeby przełożyć  głosowanie nad tą  uchwałą, a w tym czasie brakuj ący zapis 
zostanie uzupe łniony. 

Pan Antoni Giluk poprosi ł  Wójta o przekazanie informacji, co mo że być  planowane na 
nieodpłatnie nabywanych wi ększych dzia łkach o powierzchniach ok. 3-6 ha? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że ustawa okre śla na jakie cele Krajowy O środek 
Wsparcia Rolnictwa mo że nieodpłatnie przekaza ć  działki samorządom. Wobec tego zostały 
przeanalizowane mapy wszystkich miejscowo ści i żeby przej ąć  działki należało to umotywować  
w sposób odpowiadaj ący prawu. Wójt dodał , że w większości miejscowo ści te działki, które 
zostaną  przej ęte są  ostatnimi już  kawałkami należącymi do KOWR. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zaproponowała, by przychylić  się  do propozycji 
Wójta i prze łożyć  głosowanie nad tą  uchwałą  na koniec. 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie wyrażenia zgody 
na sprzedaż  udziałów w nieruchomo ściach w obrębie Przymiarki na rzecz ich wspó łwłaściciela 
(treść  uchwały stanowi załącznik nr 17 do protoko łu). 
Uchwala Nr III/17/2018 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  udziałów w nieruchomo ściach 
w obrębie Przymiarki na rzecz ich wspó łwłaściciela zosta ła przyj ęta jednogłośnie 13 głosami 
„za" (imienny wykaz g łosowania stanowi za łącznik nr 18 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie wyrażenia zgody 
na wydzierżawienie części nieruchomo ści gruntowej stanowi ącej działkę  nr 53 w miejscowo ści 
Krosino (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 19 do protoko łu). 
Uchwala Nr 111/18/20 18 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomo ści 
gruntowej stanowi ącej działkę  nr 53 w miejscowo ści Krosino została przyj ęta jednogłośnie 13 
głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 20 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawiła uchwałę  w sprawie wyrażenia zgody 
na wydzierżawienie nieruchomo ści gruntowej stanowi ącej działki nr 91 i 93 w miejscowo ści 
Kartiewo (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 21 do protoko łu). 
Uchwala Nr 111/1 9/2018 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomo ści 
gruntowej stanowiącej działki nr 91 i 93 w miejscowości Kartlewo została przyj ęta jednogłośnie 
13 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 22 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  zmieniaj ącą  uchwałę  w 
sprawie Regulaminu utrzymania czysto ści i porządku na terenie Gminy Swidwin. 

Pani Iwona Piotrowicz powiedziała, że padły stwierdzenia i informacje o pojemnikach zamiast 
worków. W związku z tym zapytała jak to technicznie mo że być  rozwiązane? Jeżeli teraz radni 
podejmą  uchwałę , że odpady zbiera si ę  do worków, to żeby usprawnić  tę  segregacj ę  w 
budynkach jednorodzinnych, to jak t ę  sprawę  rozwiązać? Radna zapyta ła także o bloki, które nie 
były wzięte pod uwag ę , a spod których znikn ęły pojemniki do zbiórki dla mieszkańców. 
Zapytała, czy pojemniki mogą  powrócić  i kiedy zostaną  postawione? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że spod bloków takich jak osiedla mieszkaniowe 
gniazda nie znikną  w tym roku. 
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Pani Iwona Piotrowicz powiedziała, że chodzi jej o te gniazda, które ju ż  zniknęły. Bo zniknęły 
sprzed bloków w Niemierzynie i w innych miejscowo ściach w których nie ma spó łdzielni 
mieszkaniowych, ale ludzie mieszkaj ą  w blokach. Radna zapyta ła, kiedy będą  te pojemniki 
postawione i czy w ogóle będą? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że tak jak mówi ła Pani Prezes MPGO te 
pojemniki będą  postawione, bo śmieci produkowane s ą  codziennie, jednak w chwili obecnej nie 
potrafi odpowiedzie ć  kiedy. W dniu dzisiejszym Wójt skontaktuje si ę  z Panią  Prezes i ustal ą  
termin. Te pojemniki, o których jest mowa to s ą  pojemniki do odpadów biodegradowalnych, 
natomiast w pozostałych miejscach selektywna zbiórka jest prowadzona w worki. 

Pan Jan Kulikowski zauważył , że Pani Prezes mówi ła, że oprócz worków istnieje mo żliwość  
wydzierżawienia pojemników, bądź  ich zakupu. W związku z tym radny zapyta ł , czy gdy kto ś  
zakupi lub wydzierżawi taki pojemnik to rada gminy będzie musiała podj ąć  następną  uchwałę , 
bo w przedstawionym projekcie uchwa ły jest mowa tylko o zbiórce do worków o pojemno ści 
120 litrów? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że selektywna zbiórka przewidziana jest do 
worków, dlatego nie bardzo wie na jakiej podstawie Pani Prezes to mówi ła, bo takich uzgodnie ń  
nie było. Widać  Pani Prezes widzi tak ą  możliwość , ale w regulaminie takiego zapisu nie ma, 
czyli na rok 2019 takie rozwi ązanie nie jest mo żliwe. Ale jeżeli Pani Prezes widzi tak ą  
możliwość  to wystąpi o wprowadzenie zmiany do regulaminu. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak stwierdziła, że każdy ma możliwość  zakupienia 
własnego pojemnika, a jak słusznie zauważył  radny Jan Kulikowski punkt 3 regulaminu 
uniemożliwia to. Zgodnie z zapisem tego punktu odpady nale ży zbierać  do worków o 
pojemności 1201, a nie do zakupionych pojemników. W zwi ązku z tym jest ryzyko, że firma 
może nie odebrać  tych odpadów jeżeli nie będą  w workach. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki zaproponował, by w związku z powstałymi niejasnościami 
odłożyć  tę  uchwałę . 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poddała pod głosowanie wniosek formalny o 
wycofanie z porządku obrad projektu uchwa ły zmieniaj ącej uchwałę  w sprawie Regulaminu 
utrzymania czysto ści i porządku na terenie Gminy Swidwin. 
Za wycofaniem z porz ądku obrad projektu uchwa ły zagłosowało 13 radnych. 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie wyboru metody i 
ustalenia stawki op łaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Gminy Swidwin 
(treść  uchwały stanowi załącznik nr 23 do protoko łu). 
Uchwala Nr III/20/2018 w sprawie wyboru metody i ustalenia stawki op łaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi na terenie Gminy Swidwin została przyj ęta głosami: „za" - 11 głosów, 
„przeciw" - 2 g łosy (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 24 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie przyj ęcia 
Programu Opieki nad zwierz ętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomno ści zwierząt na 
terenie Gminy Swidwin w 2019 roku (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 25 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr III/21/2018 w sprawie przyj ęcia Programu Opieki nad zwierz ętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomno ści zwierząt na terenie Gminy Swidwin w 2019 roku zosta ła 
przyj ęta jednogłośnie 13 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 26 do 
protoko łu). 
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Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie przyj ęcia 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Swidwin na rok 2019 (tre ść  uchwały stanowi załącznik 
nr 27 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr III/22/2018 w sprawie przyj ęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdzia łania Narkomanii w Gminie 
Swidwin na rok 2019 zosta ła przyj ęta jednogłośnie 13 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania 
stanowi załącznik nr 28 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie ustalenia dop łaty 
do taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wod ę  na terenie Gminy Swidwin (tre ść  uchwały stanowi 
załącznik nr 29 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr III/23/2018 w sprawie ustalenia dop łaty do taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w 
wodę  na terenie Gminy Swidwin zosta ła przyj ęta jednogłośnie 13 głosami „za" (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 30 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie ustanowienia 
wieloletniego programu os łonowego „Posi łek w szkole i w domu" na lata 2019-2023 (tre ść  
uchwały stanowi załącznik nr 31 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr 111/24/20 18 w sprawie ustanowienia wieloletniego programu os łonowego „Posi łek 
w szkole i w domu" na lata 2019-2023 zosta ła przyj ęta jednogłośnie 13 głosami „za" (imienny 
wykaz głosowania stanowi załącznik nr 32 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie podwyższenia 
kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia w ramach wieloletniego rz ądowego 
programu „Posi łek w szkole i w domu" na lata 2019-2023 (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 
33 do protokołu). 
Uchwa ła Nr III/25/2018 w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia 
wsparcia w ramach wieloletniego rz ądowego programu „Posi łek w szkole i w domu" na lata 
2019-2023 została przyj ęta jednogło śnie 13 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi 
załącznik nr 34 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halma Czajkowska przedstawiła uchwałę  w sprawie zasad 
otrzymywania i wysoko ści diet oraz zwrotu kosztów podró ży przysługuj ących sołtysom (tre ść  
uchwały stanowi załącznik nr 35 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr III/26/2018 w sprawie zasad otrzymywania i wysoko ści diet oraz zwrotu kosztów 
podróży przysługuj ących so łtysom została przyj ęta jednog łośnie 13 głosami „za" (imienny 
wykaz głosowania stanowi załącznik nr 36 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie okre ś lenia 
wysoko ści diet dla radnych Rady Gminy Swidwin (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 37 do 
protokołu). 
Uchwa ła Nr III/27/2018 w sprawie okre ś lenia wysoko ści diet dla radnych Rady Gminy 
Swidwin została przyj ęta jednog ło śnie 13 głosami „za" (imienny wykaz głosowania stanowi 
załącznik nr 38 do protoko łu). 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak przedstawi ła uchwałę  w sprawie ustalenia 
wynagrodzenia dla Wójta Gminy Swidwin (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 39 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr 111/28/20 18 w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Swidwin zosta ła 
przyj ęta jednogłośnie 13 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 40 do 
protoko łu). 
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Skarbnik Gminy Pani Renata Kami ńska przedstawi ła uchwałę  w sprawie dokonania zmian w 
budżecie gminy na rok 2018 (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 41 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr III129/2018 w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2018 zosta ła 
przyj ęta jednogło śnie 13 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 42 do 
protokołu). 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kami ńska przedstawiła uchwałę  w sprawie uchwalenia budżetu 
Gminy Swidwin na rok 2019 (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 43 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr 111/30/20 18 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Swidwin na rok 2019 zosta ła 
przyj ęta głosami: „za" - 12 g łosów, „wstrzymuj ący się" - 1 głos (imienny wykaz głosowania 
stanowi załącznik nr 44 do protoko łu). 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kamińska przedstawi ła uchwałę  w sprawie uchwalenia zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej Gminy Swidwin na lata 2019-2025 (tre ść  uchwały stanowi 
załącznik nr 45 do protoko łu). 
Uchwała Nr III/31/2018 w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Swidwin na lata 2019-2025 zosta ła przyj ęta głosami: „za" - 12 g łosów, „wstrzymuj ący 
się" - I głos (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 46 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska odczytała poprawiony punkt 23 uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na nieodp łatne nabycie nieruchomo ści, który brzmi: 
„23) nr ewidencyjny 36/27 o powierzchni 16,1076 ha po łożona w obrębie 0029 Łąkowo dla 
której Sąd Rejonowy w Białogardzie VI Zamiejscowy Wydzia ł  Ksiąg Wieczystych w Swidwinie 
prowadzi ksi ęgę  wieczystą  nr K0213/0002209116" (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 47 do 
protokołu). 
W punkcie 23 projektu uchwa ły została naniesiona poprawka przez aklamacj ę . 

Uchwa ła Nr III/32/2018 w sprawie wyrażenia zgody na nieodp łatne nabycie nieruchomo ści 
została przyj ęta jednogłośnie 13 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 
48 do protoko łu). 

Ad. 12. WOLNE WNIOSKI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak odczytała apel pracowników Zespo łu Szkó ł  
Niepublicznych w Radowie Wielkim o pomoc w odbudowie szko ły, która została zniszczona 
przez pożar. (załącznik nr 49 do protoko łu) 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki złożył  wszystkim obecnym życzenia noworoczne. Życzył  
wszystkim mieszkańcom gminy i obecnym na sali du żo zdrowia, szcz ęścia oraz by spe łniły się  
wszystkie pok ładane nadzieje i oczekiwania w Nowym Roku 2019. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak złożyła wszystkim życzenia by nadchodzący rok 
był  jeszcze lepszy ni ż  obecny oraz życzyła spełnienia wszelkich zamierzonych celów, planów i 
marzeń . 

Ad. 13. ZAKOŃCZENIE 

W związku z wyczerpaniem tematyki posiedzenia o godz. 13.10 Przewodnicz ąca Rady Gminy 
Pani Anna Ole jniczak zamkn ęła obrady 111/20 18 Sesji Rady Gminy Swidwin. 
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Płyta z nagraniem z sesji stanowi integraln ą  część  protokołu. 

Na tym protokól zakończono. 

Przewodnicząca Rady 

~e ' niczak 

Protoko łowała 

X2 
Izabela Zalwojska 

Załączniki: 
1) Lista obecno ści 
2) Interpelacja z łożona przez radn ą  Halinę  Cybul. 
3) Odpowiedź  na interpelacj ę  radnej Iwony Piotrowicz z łożoną  podczas II/2018 Sesji Rady Gminy Swidwin. 
4) Projekt budżetu Gminy Swidwin na 2019 r. 
5) Uchwała w sprawie wskazania Wiceprzewodnicz ącego Rady Gminy Swidwin do podpisywania polecenia 

wyjazdu służbowego dla Przewodniczącej Rady Gminy Swidwin. 
6) Imienny wykaz g łosowania w sprawie wskazania Wiceprzewodnicz ącego Rady Gminy Swidwin do 

podpisywania polecenia wyjazdu s łużbowego dla Przewodniczącej Rady Gminy Swidwin 
7) Uchwała w sprawie zmiany Statutu Gminy Swidwin. 
8) Imienny wykaz głosowania w sprawie zmiany Statutu Gminy Swidwin. 
9) Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na dzia łania Wójta Gminy Swidwin. 
10) Imienny wykaz głosowania w sprawie rozpatrzenia skargi na dzia łania Wójta Gminy Swidwin. 
i ł ) Uchwa ła w sprawie rozpatrzenia skargi na dzia łania Sołtysa So łectwa Berkanowo. 
12) Imienny wykaz głosowania w sprawie rozpatrzenia skargi na dzia łania Sołtysa Sołectwa Berkanowo. 
13) Uchwała w sprawie zaliczenia do kategorii dróg gminnych nieruchomo ści o nr ewid. 6/15 obręb Smardzko. 
14) Imienny wykaz g łosowania w sprawie zaliczenia do kategorii dróg gminnych nieruchomo ści o nr ewid. 

6/15 obręb Smardzko. 
15) Uchwała w sprawie zaliczenia do kategorii dróg gminnych nieruchomo ści o nr ewid. 85/8 obręb Krosino. 
16) Imienny wykaz g łosowania w sprawie zaliczenia do kategorii dróg gminnych nieruchomo ści o nr ewid. 

85/8 obręb Krosino. 
17) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzeda ż  udziałów w nieruchomo ściach w obrębie Przymiarki na 

rzecz ich wspó łwłaściciela. 
18) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyrażenia zgody na sprzeda ż  udziałów w nieruchomo ściach w 

obrębie Przymiarki na rzecz ich wspó łwłaściciela. 
19) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomo ści gruntowej stanowi ącej 

działkę  nr 53 w miejscowo ści Krosino 
20) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomo ści 

gruntowej stanowi ącej działkę  nr 53 w miejscowo ści Krosino 
21) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzier żawienie nieruchomo ści gruntowej stanowiącej działki nr 

91 i 93 w miejscowo ści Kartiewo 
22) Imienny wykaz g łosowania w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomo ści gruntowej 

stanowi ącej działki nr 91 i 93 w miejscowości Kartlewo 
23) Uchwała w sprawie wyboru metody i ustalenia stawki op łaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

na terenie Gminy Swidwin 
24) Imienny wykaz g łosowania w sprawie wyboru metody i ustalenia stawki op łaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na terenie Gminy Swidwin 
25) Uchwała w sprawie przyj ęcia Programu Opieki nad zwierz ętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomno ści zwierząt na terenie Gminy Świdwin w 2019 roku 
26) Imienny wykaz głosowania w sprawie przyj ęcia Programu Opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomno ści zwierząt na terenie Gminy Świdwin w 2019 roku 
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27) Uchwała w sprawie przyj ęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi ązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdzia łania Narkomanii w Gminie Świdwin na rok 2019 

28) Imienny wykaz głosowania w sprawie przyj ęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi ązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdzia łania Narkomanii w Gminie Swidwin na rok 2019 

29) Uchwała w sprawie ustalenia dop łaty do taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wod ę  na terenie Gminy 
Swidwin 

30) Imienny wykaz g łosowania w sprawie ustalenia dop łaty do taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wod ę  na 
terenie Gminy Swidwin 

31) Uchwała w sprawie ustanowienia wieloletniego programu os łonowego „Posi łek w szkole i w domu" na lata 
2019-2023 

32) Imienny wykaz g łosowania w sprawie ustanowienia wieloletniego programu os łonowego „Posi łek w szkole 
i w domu" na lata 2019-2023 

33) Uchwała w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia w ramach 
wieloletniego rządowego programu „Posi łek w szkole i w domu" na lata 2019-2023 

34) Imienny wykaz g łosowania w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia 
w ramach wieloletniego rz ądowego programu „Posi łek w szkole i w domu" na lata 2019-2023 

35) Uchwała w sprawie zasad otrzymywania i wysoko ści diet oraz zwrotu kosztów podró ży przysługujących 
sołtysom 

36) Imienny wykaz g łosowania w sprawie zasad otrzymywania i wysoko ści diet oraz zwrotu kosztów podró ży 
przysługujących sołtysom 

37) Uchwała w sprawie okre ś lenia wysoko ści diet dla radnych Rady Gminy Świdwin 
38) Imienny wykaz g łosowania w sprawie wysoko ści diet dla radnych Rady Gminy Swidwin 
39) Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Swidwin 
40) Imienny wykaz g łosowania w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Swidwin 
41) Uchwała w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2018 
42) Imienny wykaz głosowania w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2018 
43) Uchwała w sprawie uchwalenia bud żetu Gminy Swidwin na rok 2019 
44) Imienny wykaz g łosowania w sprawie uchwalenia bud żetu Gminy Swidwin na rok 2019 
45) Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Swidwin na lata 2019-

2025 
46) Imienny wykaz g łosowania w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Swidwin na lata 2019-2025 
47) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodp łatne nabycie nieruchomo ści 
48) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyrażenia zgody na nieodp łatne nabycie nieruchomo ści 
49) Apel pracowników Zespo łu Szkó ł  Niepublicznych w Radowie Wielkim 
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